

PROTOKÓŁ NR XXXIII/2017
z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska
z dnia 29 listopada 2017 r.

W sesji wzięli udział:

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębica Kaszubska
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka
3. Asystent Wójta – Karol Żukowski
4. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski
5. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk
6. Mecenas – Jarosław Mielnik
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak

Radni nieobecni: Witold Leśniewski, Włodzimierz Nierychlewski.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
 - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b) przyjęcie porządku obrad,
 - c) przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) przyjęcia Roczno program współpracy Gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018 rok,
 - b) zmiany uchwały nr XX/160/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 27 października 2016 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów,
 - c) zgody na dokonanie przeniesienia prawa własności w formie darowizny,
 - d) Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2022,
 - e) zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Dębica Kaszubska,
 - f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok,
 - g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
 - h) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
 - i) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego,
 - j) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2017 rok.
3. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty,

- b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
- c) Komisji Rewizyjnej.
- 6. Interpelacje Radnych.
- 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
- 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
- 9. Zamknięcie obrad.

Porządek obrad po zmianach:

- 1. Sprawy regulaminowe:
 - a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
 - b) przyjęcie porządku obrad,
 - c) przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska VII kadencji.
- 2. Podjęcie uchwał w sprawie:
 - a) przyjęcia Roczno program współpracy Gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018 rok,
 - b) zgody na dokonanie przeniesienia prawa własności w formie darowizny,
 - c) Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2022,
 - d) zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Dębica Kaszubska,
 - e) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok,
 - f) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
 - g) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu,
 - h) udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego,
 - i) zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2017 rok.
- 3. Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska.
- 4. Sprawozdanie z działalności Wójta i wykonania uchwał.
- 5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres międzysesyjny:
 - a) Komisji Kultury i Oświaty,
 - b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
 - c) Komisji Rewizyjnej.
- 6. Interpelacje Radnych.
- 7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.
- 8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.
- 9. Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1

a)

XXXIII Sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof Badowski. Otwarcia dokonał o godzinie 10:37 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębica Kaszubska. Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Wójt, Pana Sekretarz, Pana Skarbnika, Panią Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Dębicy Kaszubskiej, Panie i Panów Sołtysów oraz Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdził nieobecność dwóch Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma jakieś wnioski o zmianę porządku obrad?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że chciałaby wnieść jedną zmianę do porządku obrad, a mianowicie wycofać projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/160/2016 Rady Gminy Dębica Kaszubska z dnia 27 października 2016 r. w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. Zmiana uchwały dotyczyła ograniczenia ilości wywożonych opon. Projekt uchwały podlega zaopiniowaniu przez Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego, a ta opinia nie została jeszcze wydana. Porządek obrad zostanie skrócony, nie zakończy się na ppkt „j”, tylko na ppkt „i”.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianach został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady oznajmił, że protokół został przyjęty bez zmian.

Ad. 2

a)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia Roczno programu współpracy Gminy Dębica Kaszubska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2018 rok /stanowiący załącznik nr 1 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/273/2017 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

b)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zgody na dokonanie przeniesienia prawa własności w formie darowizny /stanowiący załącznik nr 2 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię

pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/274/2017 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

c)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Dębica Kaszubska na lata 2018-2022 /stanowiący załącznik nr 3 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Radny P. Paczesny zauważył, że na komisjach wspólnych mowa była o wprowadzeniu projektu uchwały odnośnie zbywania mieszkań za przysłowiową złotówkę. Mieszkania należy sprzedać.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że projekt uchwały będzie przygotowany na najbliższą sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy są jeszcze jakieś pytania dotyczące projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/275/2017 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

d)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 4 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/276/2017 i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

e)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2018 rok /stanowiący załącznik nr 5 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? Poinformował, że stawki podatku wzrosną jedynie o stopień inflacji. W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/277/2017 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

f)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych /stanowiący załącznik nr 6 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady poinformował, że gmina ma podjęty najniższy możliwy stopień podatku, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/278/2017 i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy w uchwale nie powinno być zapisu „określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2018 rok”, jak to było w przypadku uchwały w sprawie podatku od nieruchomości?

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że tytuł uchwały nie musi mieć takiego zapisu, gdyż uchwała podejmowana jest co roku. Nie można podjąć uchwały na 2019 rok.

Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował i przeszedł do kolejnego projektu uchwały.

g)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu /stanowiący załącznik nr 7 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 12 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania. Dodał, że pomoc przekazana jest na drogę do Podwilczyna, Jawor i w miejscowości Niepogłędzie.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/279/2017 i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

h)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej samorządowi Województwa Pomorskiego /stanowiący załącznik nr 8 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną spośród 13 obecnych Radnych na posiedzeniu. Przewodniczący Rady poinformował, że pomoc przekazana jest na drogę wojewódzką nr 210, łączny koszt jej wyremontowania po stronie gminy wynosić będzie 5 mln zł, po czym zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/280/2017 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

i)

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębica Kaszubska na 2017 rok /stanowiący załącznik nr 9 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi bądź pytania do projektu uchwały?

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w budżecie nastąpiła mała zmiana, a mianowicie w ostatniej chwili Ośrodek Pomocy Społecznej otrzymał informację o dodatkowej dotacji w wysokości 700 zł dla projektu pn. „Najtrudniejszy pierwszy krok”, aby mieć czas na wydatkowanie tych środków należy wprowadzić je na tą sesję. Wprowadzenie zmian na koniec grudnia byłoby zbyt późne.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem skąd wzięła się ta dotacja?

Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że dotacja została przekazana przez Fundację Partycypacji Społecznej z Łobżenicy. Jest to podwyższenie pierwotnie otrzymanej kwoty o 700 zł.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie podjęcie uchwały.

Uchwała otrzymała nr XXXIII/281/2017 i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Ad. 3

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska /stanowiący załącznik nr 19 do protokołu/ był omawiany na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji, po czy zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do planu? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania.

W wyniku głosowania Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębica Kaszubska został przyjęty w stosunku /13 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.

Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośnie przyjęcie planu.

Ad. 4

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie zebranych ze sprawozdaniem z działalności i wykonania uchwał.

Sprawozdanie z działalności wójta /stanowiący załącznik nr 20 do protokołu/ przedstawiła Pani Wójt I. Warkocka.

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiący załącznik nr 21 do protokołu/ przedstawił Pan Sekretarz R. Krawczyk.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do sprawozdań? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 5

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z działalności międzysesyjnej Komisję Kultury i Oświaty.

a)

Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja spotkała się dwa razy, na posiedzeniu wszystkich komisji w dniu 22.11, a także 23.11 w celu zaopiniowania projektu budżetu na 2018 rok. Komisja nie miała żadnych uwag czy wniosków do projektu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania.

b)

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, że komisja spotkała się 27.11 w celu opiniowania projektu uchwały budżetowej na 2018 rok. Na temat budżetu rozmowy jeszcze się odbędą, jednak Radna zauważyła, że przyszłoroczny budżet jest rekordowy, gdyż przekroczył pułap 50 mln zł, a także dlatego, że zaplanowano deficyt budżetu. Załącznik nr 5 i 6 dotyczy inwestycji i na to zwrócono największą uwagę. Jest bardzo duża lista inwestycji, główne płatności przypadają na 2018 rok. Komisja miała uwagę co do oświetlenia gminnego, a dokładnie mówiąc w miejscowości Starnice. Komisja w tym celu spotkała się z sołtysiem sołectwa Starnice-Troszki Panem Botwinionkiem. Spotkanie to odbyło się po godzinie 18:00. Na spotkaniu obecny był Pan Adam Gardzielewski, który miał sprawdzić koszty wykonania oświetlenia, gdyż sposób jego montażu był kwestią do dyskusji. Jedną z wersji zakładała montaż lamp do ściany budynku, druga zaś postawienie lamp o wysokości 2/3 lamp ulicznych. W projekcie budżetu brakuje także pozycji na budowę oświetlenia na ul. Skarszewskiej, jednak zawarto porozumienie ustne. Przedstawione uwagi zawarte są w protokole. Porozumienie dotyczy negocjacji z Energa na podpisane nowej umowy z niższymi stawkami odpłatności za energię. Wygenerowane oszczędności mają zostać przeznaczone na budowę nowych punktów na ul. Skarszewskiej i w Starnicach. Dokumentacje projektowe zostaną wcześniej wykonane, tak aby jak najszybciej można było przystąpić do realizacji założeń. Zostanie zrobione rozeznanie techniczne i logistyczne. Temat nie zaginął, jest zapisany w protokole.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że na ul. ks. Antoniego Kani zostanie postawionych 15 punktów świetlnych.

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem z działalności Komisji Rewizyjnej.

c)

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja spotkała się cztery razy. W dniu 7.11 odbyła się kontynuacja kontroli szkół, na którą zostali zaproszeni dyrektorzy szkół. W dniu 17.11 odbyło się posiedzenie w sprawie wyrażenia opinii o projekcie budżetu na 2018 rok. Na spotkaniu obecna była Pani Wójt, gdyż w tym dniu Pana Skarbnika nie było w pracy. Przed komisjami wspólnymi tj. 22.11 komisja dopytała się o wątpliwości, których nie była w stanie wyjaśnić Pani Wójt. Na komisjach wspólnych zostały zaopiniowane projekty uchwały na sesję.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem zgłoszeń zabrał głos i zadał pytanie czy protokół z kontroli jest już gotowy?

Radny M. Olech odpowiedział, że komisja czeka na przesłanie dokumentów ze szkoły w Gogolewie. Kontrola nie została jeszcze zakończona.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś ma jakieś pytania do sprawozdania? W związku z brakiem pytań przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 6

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś chciałaby złożyć interpelację? Wobec braku zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 7-8

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie wolne wnioski, zapytania i informacje.

Radny M. Olech w nawiązaniu do końca prac inwestycji na Osiedlu Północ zwrócił się z pytaniem co będzie z oświetleniem? Czy jest możliwość wymiany baterii lub lamp? Niestety obecne lampy nie spełniają swojego przeznaczenia i najczęściej nie świecą się w ogóle. Kiedy kończy się gwarancja na lampy?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że realizacja inwestycji miała miejsce w marcu 2015 roku, a jej gwarancja wynosi 5 lat. Cały czas obowiązuje trwałość projektu. Na bieżąco są zgłaszane reklamacje do wykonawcy, lecz z marnym skutkiem. W 2020 roku trzeba będzie pomyśleć o wymianie na oświetlenie tradycyjne i takie rozwiązanie było już analizowane. Koszt położenia kabla wyniosłby około 60 tys. zł, jednak może być tak, że obecne lampy zostaną wymienione na ledowe, a dotychczasowe lampy można przenieść w mniej wymagające miejsce. Projekt ten nie był do końca trafiony, ale aby móc cokolwiek zmienić trzeba poczekać do końca trwałości projektu.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem jaki jest główny problem awaryjności tych lamp?

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że często był obecny na inwestycji drogowej na Osiedlu Północ, przy okazji sprawdzał też oświetlenie, zrobił rozeznanie. Przyczyną może być słabe doładowanie akumulatorów. Lampy świecą się przez jakiś czas, ale nie wystarcza im mocy, aby były włączone przez całą noc. Mogą to być przyczyny materiałowe. Firma FreeVolt miała obowiązek gwarancji, nie wywiązuje się z niego należycie. Gmina może zlecić naprawę firmie zewnętrznej, bez utraty gwarancji. Zgłoszenia o awariach na bieżąco są przekazywane, jednak nie mają one odzewu w terenie.

Radna D. Hańczyk zwróciła się z pytaniem na jakim etapie są lampy w Budowie?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że podpisana jest umowa z wykonawcą, a termin jej realizacji jest do końca tego roku.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że firma ma problemy z czasem oczekiwania na materiały, a dokładniej mówiąc na słupy. Oczekiwanie może potrwać 4-6 tygodni. Nie wiadomo kiedy firma będzie mogła przystąpić do ich montażu. Należy mieć na uwadze też to, że niekoniecznie lampy muszą zostać podłączone zaraz po ich postawieniu. Był przypadek, kiedy na podłączenie jednej lampy trzeba było czekać około 5 miesięcy.

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem jak przebiega modernizacja 102 punktów świetlnych?

Sekretarz R. Krawczyk odpowiedział, że inwestycja zbliża się ku końcowi.

Radna W. Maslyk zwróciła się z pytaniem czy chodnik w Borzęcinie będzie zrobiony? Chodzi o odcinek do przystanku. Zachowanie ciągu chodnika przez całą miejscowość jest ważne dla bezpieczeństwa mieszkańców.

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że droga ta jest własnością powiatu, a chodnik na tym odcinku nie był planowany.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że obecnie ciężko będzie cokolwiek działać, ale jest gentlemen'ska umowa zapisana w protokołach, iż w ramach rekompensaty za składowane korzenie w miejscowości, będzie można liczyć na dodatkowe prace.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że niestety należy pamiętać też o tym, że brakuje kropki nad „i”.

Radna R. Rejkowicz poinformowała, że autobus szkolny, który ma niskie podwozie, jeżdżący na Ochodzę zahacza podwoziem o utwardzony trójkąt przeznaczony do zawracania. W tym miejscu zrobił się dość duży uskok, który nowszymi autobusami z niskimi podwoziami uniemożliwia bezawaryjne manewrowanie. Radna poprosiła aby możliwie jak najszybciej się tym zająć.

Radny P. Paczesny zauważył, że podczas święta państwowego tj. 11 listopada, przed budynkiem urzędu wisiała brudna flaga. Według Niego brakuje też mocowań flagowych na słupach

elektrycznych. Niestety podczas święta nie widział wywieszonych flach podległych gminie jednostkach.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że specjalnie przed świętem została powieszona nowa flaga. Być może przez obecne warunki atmosferyczne, ciągle deszcze i dym z kominów flaga się pobrudziła. Co do mocowań flag na słupach, uważa, że byłoby to uwłaczające godności flagi, aby wisiała na słupie betonowym zlokalizowanym przy drodze. Jeżeli chodzi o inne jednostki, to nie może potwierdzić lub zaprzeczyć o wywieszeniu przez nich flag. Nie ma kompetencji do nadzoru w tej kwestii. Pani Wójt dodała, że nie wyda decyzji aby flagi były powieszona na słupach elektrycznych, gdyż efektu estetycznego w tym nie ma.

Radny P. Paczesny poinformował, że według Niego Dębica Kaszubska powinna być oflagowana. W innych miejscowościach takich jak Słupsk potrafią wywiesić flagi na słupach i ma to odpowiednią oprawę i efekt. Tak powinno być też zrobione u nas, aby przynajmniej na głównej ulicy znalazły się flagi.

Mecenas J. Mielnik poinformował, że flaga jest ściśle określonych wymiarów i ściśle określonej barwy. Często to co jest wywieszane na słupach nie jest flagą, a jedynie barwami narodowymi. Tak samo można zauważyć przy okazji różnych zawodów, meczy, gdzie kibice na barwach narodowych mają wypisane miejscowości z których przyjechali.

Radny P. Paczesny poinformował, że flagi powinny pojawić się na budynkach gminnych, według Niego powinny być również wywieszona na słupach wzdłuż ulicy i w prywatnych domach. Święto państwowe powinno być należycie uczczone. Nie może być tak, że jednostki nie wywieszają flag.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że szkoła w Gogolewie, a także szkoła w Motarzynie miały wywieszona flagi. Nie wie czy flaga była wywieszona przy szkole w Dębicy Kaszubskiej.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że można napisać do kierowników o wywieszanie flag, choć jest zdania, iż o takich rzeczach pamiętają.

Radny M. Batóg poinformował, że droga na odcinku od Gałęzowa do Niepogłędzia po ostatnich opadach intensywnego deszczu jest cała zablokowana. Na drogę z pobliskiego pola nanoszona jest warstwa gliny. Pola te są własnością Drutexu, a muldy są już tak duże, że szorują o podwozie samochodów. Mieszkańcy, którzy znają okolicę wiedzą, że na tym odcinku trzeba uważać, ale obcy już tej świadomości nie mają. Takie koleiny stwarzają zagrożenie dla każdego, kto po tej drodze się porusza. Kolejną sprawą jest drenaż w okolicy pałacu w Niepogłędziu. W zeszłym roku został przekopany rów, dzięki któremu nadmiar wody był skutecznie odprowadzany, teraz woda leje się całą szerokością drogi.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że obie sprawy są tematami powiatu. Na drodze od Gałęzowa do Niepogłędzia dwaj rolnicy obwiniają siebie nawzajem, nie mogą dojść do porozumienia. Prawda jest, że jeżeli dogra jest zanieczyszczona, czy to przez rolnika, czy to przez jego pole, sprawę taką można zgłosić na policję. Właściciel nieruchomości ma obowiązek zagospodarować wody na swojej nieruchomości. Zarządcą drogi jest Zarząd Dróg Powiatowych, który miał to poprawić i uregulować.

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że zbiornik w Mielnie, który stworzył się naturalnie i był akceptowany przez mieszkańców, pod wpływem ulewnych deszczy podniósł swój poziom na tyle, że może zalać drogę. Pan Adam Gardzielewski mówił, że w gestii zarządcy jest doprowadzenie terenu do stanu pierwotnego, dlatego też prosi aby zwrócono się o to do właściciela. Mieszkańcy trochę zasypali powstały stawek, jednak przechodzi on też przez drogę gminną. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy byłaby szansa zająć się tematem? Podobno odejście od niecki jest przy gruntach Lasów Państwowych, więc to oni powinni poprawić meliorację tego terenu.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poparł wniosek Radnego M. Batóg dotyczący zanieczyszczania drogi. W Niepogłędziu nagminnie zanieczyszczana jest droga, a w takich przypadkach należy zgłosić to do organów ścigania. Na osobę zostanie nałożony mandat i obowiązek uprzątnięcia drogi. Mieszkańcy wiedzą, kto to robi, jednak tego faktu nie zgłaszają.

Gdyby takie zachowanie było popularniejsze, byłaby także większa odpowiedzialność za uprzątnięcie drogi. Każdy właściciel musi zagospodarować wody w obrębie swojej nieruchomości.

Pani Wójt I. Warkocka dodała, że na przykładzie Borzęcina można zobaczyć jak to funkcjonuje. Tam rolnik został odnaleziony i ukarany mandatem za zanieczyszczenie drogi. Policja za każdym razem reaguje i szuka sprawcy.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem o co chodzi w pismach od spółki Kardamon?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że na sesji miała być obecna Pani Prezes ZGK, aby przybliżyć temat tej spółki, jednak z powodu zwolnienia lekarskiego nie była w stanie uczestniczyć w obradach. Z tego co wiadomo zmienił się właściciel spółki. Poprzednicy nie ponosili opłat za wodę, długi przeszły na obecnych właścicieli. Oni także nie uregulowali należności, dlatego też woda została odcięta.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że spór jest pomiędzy spółką Kardamon a ZGK.

Radny P. Paczesny oznajmił, że zapoznał się z pismem, z którego wynika, że przez ZGK nie są przestrzegane przepisy ustawy.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poprosił aby poczekać na powrót Pani Prezes, wtedy będzie można zaprosić Ją na rozmowy, na których wszystko zostanie wyjaśnione.

Radna R. Rejkowicz zwróciła się z pytaniem na jakim etapie jest sprawa Pana Bejnarowicza?

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że Pan Bejnarowicz mówi o 5 lampach na górze, a gmina cały czas mówi o przejęciu całości. Pan Bejnarowicz nie zgadza się na przekazanie udziałów. Wyrażono wolę przejęcia całości i takie stanowisko jest pootrzymywane. Część mieszkańców już teraz zadeklarowała chęć przekazania nieruchomości. W ostatnim piśmie Pan Bejnarowicz żąda deklaracji zrobienia drogi. Uzgodniono, że odbędą się spotkania z mieszkańcami i Panem Bejnarowiczem, ponieważ spotkanie się z każdym z osobna rodzi wiele nieporozumień i nowych pytań. Mieszkańcy sami wyrażali chęć spotkania się. To właśnie na tych spotkaniach deklarowali przekazanie gruntów, gdyż im do niczego nie są potrzebne.

Przewodniczący Rady K. Badowski dla jasności sytuacji przytoczył pismo Pana Bejnarowicza. /Pismo stanowi załącznik nr 22 do protokołu/.

Radny P. Paczesny zauważył, że sprawa coraz bardziej się komplikuje. Według Niego ustalenia były takie, że Pan Bejnarowicz przekaże grunty na których stoją lampy, ale bez lamp. Nie wszystkie lampy oświetlają drogę gminną. Jeżeli Pan Bejnarowicz przekaże działkę stanie się ona własnością gminy.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że zasadne jest przejąć całość infrastruktury, tak aby mieć do niej swobodny dostęp.

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy gmina może opłacać rachunki za oświetlenie?

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że rachunki za prąd to jedno. Dokumentacja na drogę wraz z pozwoleniami już jest. Pan oczekuje deklaracji, że w przypadku jej przejęcia zostanie wybudowana w przeciagu 3 lat.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy w tym przypadku, skoro wcześniej nie było żadnych umów, można naliczyć za tą infrastrukturę opłatę przesyłową?

Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że tak. W przypadku nie przejęcia infrastruktury może wpłynąć wniosek o zajęcie gruntów. Podczas prac geodezyjnych geodeci stwierdzili, że należy poszerzyć pas drogi. Obecnie gmina deklaruje chęć przejęcia tej infrastruktury i tego będzie się trzymać. W przypadku samej deklaracji lampy ponowienie można zapalić, po spisaniu porozumienia. Drogi „u góry” nie przylegają do drogi publicznej. Przejęcie czegoś, co nie przylega bezpośrednio nie ma sensu, gdyż do tej nieruchomości nie będzie dostępu.

Radna B. Sikora wyszła z propozycją aby spotkać się zarówno z Panem Bejnarowiczem jak i z mieszkańcami i wspólnie dojść do porozumienia. Każdy mieszkaniec to dochód dla gminy.

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że niedawno na spotkanie przybyli młodzi ludzie, którzy również wyrazili chęć przekazania nieruchomości. Z informacji od jednego z już mieszkających

tam mieszkańców wynika, że nie wszyscy właściciele nieruchomości są w kraju. Spotkanie zostanie zorganizowane, ale nie należy się go spodziewać wcześniej jak w styczniu.

Radny P. Paczesny wyraził przypuszczenie, że Pan Bejnarowicz nie odda lamp z gruntem.

Mecenas J. Mielnik zauważył, że Pan Bejnarowicz narzuca rozwój gminie. Wybudował sieć lamp i żąda od gminy jej przejęcia. Próbuje narzucić coś i sprzedać dwa razy to samo. Wybudowana infrastruktura oświetlenia miała wpływ na cenę i sprzedaż działek. Sprawa ta jest skomplikowana, gdyż Pan Bejnarowicz próbuje przerzucić na gminę odpowiedzialność za to, co się teraz dzieje. Jeżeli ktoś komplikuje tą sprawę, to jest to Pan Bejnarowicz. Gmina jasno zadeklarowała chęć przejęcia sieci, a także ponoszenia opłat za oświetlenie, po uprzednim podpisaniu porozumienia.

Radny P. Paczesny zgodził się z Panem Mecenasem. Dodał, że szuka najlepszego rozwiązania i zaproponował, aby lampy pozostałe własnością Pana Bejnarowicza, a opłaty za oświetlenie przejmie gmina.

Mecenas J. Mielnik zwrócił się z pytaniem jak Radny wyobraża sobie wydawanie środków z budżetu gminy za prywatne lampy?

Nawiązała się dyskusja pomiędzy Radnymi a Panem Mecenasem.

Radny Rady Powiatu Grzegorz Grabowski poinformował, że kłopot z nowopowstałymi osiedlami jest taki, że nie mają uregulowanych spraw odnośnie przekazania infrastruktury. Później ciężko jest wyrokować pewne sprawy, jeżeli nie ustali się ich na samym początku.

Przewodniczący Rady K. Badowski dodał, że gmina miała obowiązek przejąć wodociągi, w przypadku lamp już nie ma tego obowiązku. Nie trzeba się porozumieć.

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że rozstrzygnięto przetarg na zagospodarowanie odpadów. Do przetargu stanęły firmy: Elwoz, PGK oraz Remondis. Po otwarciu ofert przetargu okazało się, że PGK i Elwoz za odbiór odpadów segregowanych zaproponowali kwotę 770 zł/netto, natomiast za odpady zmieszane 512 zł/netto. W roku ubiegłym stawki wynosiły odpowiednio 440 zł/netto i 513 zł/netto. Zaobserwowano, że znacznie wzrosły koszty oddawania odpadów segregowanych. Wymagania recyklingu zostały podniesione, stąd też podwyżki cen. Jeżeli chodzi o odpady zmieszane, to ich cena została troszkę obniżona. Trwają rozważania nad odpowiednim rozwiązaniem i jest sprawdzana możliwość przedłużenia dotychczasowej umowy na obecnych warunkach. Rozważana jest także kwestia obsługi odbioru odpadów segregowanych systemem inhouse przez ZGK. Zaproponowane ceny powodują wzrost kosztów obsługi systemu o 260 tys. zł, czyli jakieś 30%.

Radna B. Sikora zauważyła, że doszło się do absurdalnej sytuacji, gdzie odpady segregowane są droższe niż odpady zmieszane, przez to ludzie przejdą na oddawanie odpadów w sposób zmieszany, bo segregacja będzie droższa. Z kolei to spowoduje wzrost wskaźników odpadów zmieszanych, za które zostanie nałożona kara pieniężna.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że gmina ma obowiązek spełnić wymagany poziom recyklingu. Wiele jest miast z systemem mieszanym, które dobrze funkcjonują.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, iż Jego zdaniem jeżeli ZGK miałoby zająć się odpadami spółka musiałaby wrócić do gminy i na powrót stać się zakładem.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że zgodnie z ustawą, gospodarką odpadami zajmuje się przedsiębiorstwo. Zakład budżetowy nie jest przedsiębiorstwem, automatycznie zostaje wykluczony z takiego rozwiązania.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem jak wagowo rozkładają się obie metody gospodarowania odpadami?

Asystent Wójta K. Żukowski odpowiedział, że nie ma takich danych i analiz. Temat odpadów jest podany na gorąco, jedynie jest dostępne zestawienie kosztów.

Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy opcję bio można wrzucić za dodatkową opłatą? W ostateczności to może obniżyć koszt systemu.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy gmina jest w stanie oddać odpady gdzie indziej? Czy jest przypisana do jednego miejsca?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że pomysł na przyszły przetarg jest taki aby zorganizować odbiór i zagospodarowanie odpadów.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że umowę na odpady zmieszane można już teraz podpisać. Stawki za odpady są niższe niż dotychczasowe.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że wiele gmin zastanawia się nad wprowadzeniem inhouse, jednak jeszcze jest wiele niewiadomych.

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy po wzroście cen spółka będzie w stanie poradzić sobie z odpadami zmieszany?

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że samo przystąpienie do odbioru odpadów segregowanych to wymóg posiadania dwóch samochodów. Do zmieszanych jest tak samo, więc potrzeba 4 samochodów, co rodzi bardzo duże koszty do zainwestowania.

Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy oba zadania były umieszczone w jednym przetargu?

Asystent Wójta K. Żukowski poinformował, że odbyły się dwa przetargi, na odpady zmieszane i selektywne. Cena zmieszanych wynosi 512 zł za tonę i tą umowę można śmiało podpisać, jest korzystniejsza niż tegoroczna. Umowę na odpady segregowane być może uda się przedłużyć. System musi się bilansować, gmina nie może na nim zarabiać. W obecnej sytuacji stawki za odpady trzeba będzie podnieść.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że warto rozważyć zmianę sposobu naliczania opłat za odpady. Być może warto wprowadzić stawki zależne od ilości zużytej wody.

Asystent Wójta K. Żukowski oznajmił, że w tym roku odebrano 968 ton odpadów zmieszanych, a 757 ton odpadów selektywnych. Wiele samorządów odchodzi od stawki naliczanej za mieszkańca. Nasz system przewiduje odpłatność jedynie do 6 osób, a wiadomo, że są rodziny liczniejsze, wykraczające poza tą granicę. Oprócz obecnie przyjętego sposobu naliczania istnieje opłata zależna od ilości zużytej wody, a także od posiadanej powierzchni mieszkania/domu, jednak ta ostatnia nie jest skuteczna, gdyż na 100 m² może mieszkać 6 osób i równie dobrze 1 osoba. Ten sposób nie będzie miał zastosowania w naszej gminie.

Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że według Niej najlepszym sposobem będzie opłata zależna od ilości zużytej wody. W okresie wakacji mieszkańcy często przyjmują gości, rodzinę, mają dodatkowe śmieci, jednak drobnych ruchów turystycznych trwających tydzień lub dwa nikt nie zgłasza. Po wodzie od razu będzie widać, że coś się zmieniło, zwiększyła się liczba osób.

Skarbnik M. Malinowski poinformował, że w przypadku przejścia na naliczanie stawki od wody, dla ZGK przydałaby się dotacja w wysokości np. 50 tys. zł na złożenie liczników wody, tak aby cała gmina była opomiarowana.

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że temat ten będzie jeszcze poruszany, gdy będą znane dokładniejsze dane, po czy zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Odpowiedzi na wnioski i pytania zostały udzielone w trakcie sesji, bezpośrednio po ich złożeniu, na pozostałe zostanie udzielona odpowiedź pisemna.

Ad. 9

Przewodniczący Rady K. Badowski o godzinie 12:28 zamknął sesję Rady Gminy Dębica Kaszubska po wyczerpaniu porządku obrad.

Protokolowała
Emilia Szymaniuk

**Przewodniczący Rady Gminy
Dębica Kaszubska**

Krzysztof Badowski